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قرار است امروز هم تعدادی از دانشجویان 
بازداشت شده در حوادث اخیر آزاد شوند

 آزادی تعدادی
 از دانشجویان بازداشتی

 معاون فرهنگی وزارت علوم: ۶۵ درصد 
دانشجویان بازداشتی در کشور آزاد شدند

شهروند|  اگرچه همچنان تعدادی از دانشجویان 
دستگیرشــده در حوادث اخیر در بازداشت به سر 
می برند و براســاس گفته های یکی از نمایندگان 
مجلس، از محل بازداشت تعدادی از آنها هم اطلاعی 
در دسترس نیست، اما روند آزادی این دانشجویان 
آغاز شده و قرار است در روزهای آینده هم ادامه پیدا 
کند. دیروز، معاون فرهنگی وزارت علوم، تحقیقات 
و فناوری از آزادی حدود ۶۵ درصد این دانشجویان 
خبر داد و یکی از اعضای فراکسیون امید در مجلس 
شورای اسلامی هم عنوان کرد که »وزیر اطلاعات 

قول داده که دانشجویان بازداشتی آزاد شوند«.
آزادی حدود ۶۵ درصد دانشــجویان بازداشتی را 
دیروز معاون فرهنگی وزیر علوم درحالی به ایلنا گفت 
که پیش از این در گفت و گو با »شهروند« اعلام کرده 
بود که وزارت علوم اطلاع دقیقی از تعداد دانشجویان 
بازداشتی ندارد. »غلام رضا غفاری« دیروز با اشاره به 
این که پیگیری های وزارت علوم و دانشگاه ها برای 
آزادی دانشجویان بازداشــتی همچنان ادامه دارد، 
گفت: »در روزهای اخیر جلسات مستمری با حضور 
روسای دانشــگاه ها و برخی معاونان دانشگاه برای 
پیگیری وضع دانشجویان بازداشتی در وزارت علوم 
برگزار شده است. بیشترین دانشجویان بازداشتی، 
مربوط به دانشگاه تهران اســت که تاکنون ۱۶نفر 
آزاد شده اند و تعدادی دیگر تا پایان امروز یا فردا آزاد 

خواهند شد.«
غفاری با اشــاره به این که آمار کل دانشــجویان 
بازداشــتی را در اختیار ندارند، گفت: »ما از طریق 
دوستان و خانواده متوجه شــدیم که کدام یک از 
دانشجویان بازداشت شده اند و از   همان روز نخست 
به دلیل نگرانی و دغدغــه خانواده ها، پیگیر وضع 
دانشــجویان بوده ایم.« او در ادامه تأکید کرد که با 
رایزنی های صورت گرفته، اقدامات لازم برای آزادی 
این دانشجویان در حال انجام است و اظهار امیدواری 

کرد که به زودی این کار صورت گیرد.
 قول وزیر اطلاعات

 برای آزادی دانشجویان بازداشتی
دیروز همچنین سخنگوی فراکسیون امید مجلس 
شورای اسلامی از پیگیری های این فراکسیون برای 
آزادی دانشجویان سخن گفت. »بهرام پارسایی« در 
این باره به »عصر ایــران« گفت: »معتقدم ما تاکنون 
نتوانسته ایم اصل ۲۷ قانون اساسی را اجرا کنیم یعنی 
اگر دانشــجویان، نهادهای مدنی و اقشار مردم راجع 
به موضوعی اعتراض داشــته باشــند، ما طبق اصل 
۲۷قانون اساسی مجوزی به آنها برای بیان این اعتراض 
نداده ایم و شــاید در جامعه ما هنــوز نحوه اعتراض 
نهادینه نشده است. ممکن اســت گروهی اعتراض 
کنند و گروهی دیگر بیایند و از آن فضا سوءاستفاده 
کنند.« نماینده مردم شیراز در مجلس ادامه داد: »اگر 
اعتراض قانونمند باشد و ما طبق قانون مجوز بدهیم و 
امنیت آن را تأمین کنیم، مردم حرفشان را می زنند و 
ما یا مسئولان می شنوند یا نمی شنوند. اگر این شرایط 
فراهم نباشد، ممکن اســت عده ای اعتراض کنند و 
عده ای به تبع آن ممکن است سوءاستفاده و اغتشاش 
کنند. دانشجویان جزو گروه اول هستند، یعنی ممکن 
است آنها معترض باشند، اما هرگز اغتشاشگر نیستند. 
دانشگاه و دانشجویان کشور مسائل کشور را به خوبی 
درک می کنند و طبیعی اســت کــه اعتراض کنند 
و ما نیز باید اعتراضات آنها را بشنویم.« او با تأکید بر 
لزوم آزادی دانشجویان، به صحبت های خود با وزیر 
اطلاعات برای پیگیری وضع این دانشجویان هم اشاره 
کرد و از قول وزیر اطلاعات برای آزادی دانشــجویان 
ســخن گفت: »آقای علوی نظر مســاعد نسبت به 
آزادی دانشجویان بازداشتی داشتند و گفتند که تعداد 
زیادی از آنها درحال حاضر آزاد شده اند و قول مساعد 
دادند که سایر دانشجویانی که در بازداشت هستند، 
آزاد شــوند. ما معتقدیم باید کرامت دانشجویان در 
زمان بازداشت در قالب حقوق شهروندی حفظ شود 
و این موضوع را نیز به آقای علوی گوشــزد کردیم.« 
دیروز همچنین رئیس دانشــگاه تهران و روســای 
برخی دانشگاه های دیگر خواستار آزادی دانشجویان 
بازداشتی شــدند. پیش از این مسئولان وزارت علوم 
از تلاش خود بــرای محروم نماندن دانشــجویان از 
امتحانات پایان  ترم ســخن گفتــه بودند که به نظر 
می آید با توجه به طولانی شــدن بازداشت بعضی از 
این دانشجویان، دســت کم تعدادی از آنها از برخی 

امتحانات خود محروم شوند.  

سازمان غذا و دارو اعلام کرد: 

مجوز دو برند آبلیمو باطل شد
شهروند| روابط عمومی ســازمان غذا و دارو 
فهرســت محصولات غیرمجاز در سطح عرضه 
را اعلام کــرد که براســاس آن مجــوز دو برند 
آبلیمو باطل شد. براســاس اعلام سازمان غذا و 
دارو، مجوزهای آبلیمو با نام تجاری »ســپنتا« 
)آبلیمو از کنســانتره( به شماره پروانه بهداشتی 
۱339۵/4۷ و آبلیمــو با نام تجــاری »هرمود« 
)آبلیمو از کنسانتره( به شماره پروانه بهداشتتی 
۱۲8۱/ظ/4۷ باطل شــده اســت. براساس این 
گزارش، مردم می توانند در راستای اجرا ماده 43 
بخش بهداشت و درمان قانون تعزیرات حکومتی 
درباره فرآورده های غذایی و آشامیدنی غیرمجاز، 
در صورت مشاهده اقلام یادشده در سطح عرضه 
با روابط عمومی سازمان غذا و دارو با شماره تلفن 

۶۶40۵۵۶9-0۲۱ تماس بگیرند.

میز خبر
 مدیر دفتر برنامه ریزی

 و تلفیق ستاد احیای دریاچه ارومیه:

وزارت نیرو و جهاد کشاورزی 
پاسخگوی وضع بد دریاچه ارومیه باشند

شــهروند|  حال دریاچه ارومیه »اصلا خوب 
نیســت«. مدیر دفتر برنامه ریزی و تلفیق ستاد 
احیای این دریاچه اینطور گفته و دلیل این اتفاق را 
کم بارشی در این حوضه آبی دانسته است. درحالی 
 که تأمین حقابه و مدیریت درست آب می تواند این 
وضع را کنترل کند. دست اندرکاران احیای دریاچه 
معتقدند از سوی وزارت نیرو و جهاد کشاورزی در 

این مورد کوتاهی شده است. 
در این باره دیروز مسعود تجریشی، مدیر دفتر 
برنامه ریزی و تلفیق ستاد احیای دریاچه ارومیه 
با اشــاره به وضع نامســاعد دریاچه ارومیه بر اثر 
کم بارشی های ماه های گذشته نسبت به ضرورت 
مدیریت منابع آب در حوضه آبریز دریاچه ارومیه 
به ایســنا گفت: »وزارت نیرو باید در مورد نحوه 
تأمین حقابه دریاچه ارومیه روشنگری کند. وزارت 
جهاد کشاورزی نیز درباره مدیریت آب پاسخگو 

باشد.«
او وضع دریاچه ارومیه را نامساعد ارزیابی کرد و 
ادامه داد: »متاسفانه وضع بارش امسال در حوضه 
دریاچه ارومیه اصلا خوب نبود و در نتیجه آبی وارد 
دریاچه نشد و درحال حاضر وضع مناسبی ندارد.«

به  گفته تجریشی، در  سال گذشته در این برهه 
زمانی حدود 400 میلیون مترمکعــب آب وارد 
دریاچه ارومیه شده بود اما درشرایط حاضر به دلیل 
کم بارشی همه رودخانه های حوضه آبریز دریاچه 
خشک است. مدیر دفتر برنامه ریزی و تلفیق ستاد 
احیای دریاچه ارومیه با اشــاره به این که معمولا 
در مواقع سیلابی آب وارد دریاچه می شود، ادامه 
داد: »با توجه به این که بارش حوضه آبریز دریاچه 
ارومیه وضع بسیار نامطلوبی داشته است، دریاچه 
آوردی ندارد. در نتیجه وضــع دریاچه ارومیه در  

سال آینده وضع خوبی نخواهد بود.«
تجریشی با تأکید بر این که در چنین شرایطی 
مدیریت دریاچه ارومیه دشوار است، اضافه کرد: 
»قطعا مدیریت منابع آب در حوضه دریاچه ارومیه 
یک امر ضروری اســت و در منطقه نسبت به این 
موضوع هشدار داده ایم.« او با اشاره به این که حقابه 
دریاچه ارومیه باید تأمین شود، گفت: »ما از سوی 
ستاد احیای دریاچه ارومیه در این زمینه به وزارت 
نیرو نامه ای فرســتاده ایم و این وزارتخانه باید در 
مورد نحوه تأمین حقابه دریاچه ارومیه روشنگری 
و برنامه های خود را با توجه به خشکســالی های 

پیش رو اعلام کند.«
به  گفته مدیر دفتر برنامه ریزی و تلفیق ســتاد 
احیای دریاچه ارومیه درحــال حاضر ۵00 هزار 
هکتار سطح زیر کشت در حوضه دریاچه ارومیه 
وجود دارد، بنابراین با توجه به سهم بالای بخش 
کشــاورزی در مصرف منابــع آب، وزارت جهاد 
کشــاورزی نیز باید پاسخگو باشــد و تمهیدات 
خود را بــرای مدیریت آب در شــرایط پیش رو 
بیان کند. ضمن این که براساس پیش بینی های 
سازمان هواشناسی در ماه جاری خبر چندانی از 
بارش نیســت و بارش بهمن ماه هم در حد نرمال 
خواهد بــود و قطعا این میزان بــارش نمی تواند 

کم بارشی های فصل پاییز را جبران کند.

وزیر راه  و شهرسازی می گوید راه نجات باغ های کن، تبدیل آنها به پارک عمومی است   

آخرین فرصت تنفس
  بیش از 3دهه است که شهرداری ها مسیر بی قانونی را طی کرده اند و در ۵ سال گذشته، بارگذاری های بیش از اندازه در منطقه یک تهران، آن منطقه را به مرحله بحرانی کشانده است

   با اجازه بارگذاری حتی اندک در باغات کن که تنها باقیمانده فضای سبز تهران هستند، بشدت مخالفیم، زیرا این کار، قانونی کردن تخلف است 
   حقانی، عضو پیشین شورا در گفت وگو با »شهروند«: درباره باغ های کن، شورای شهر باید دنبال راهکاری باشد که همه را منتفع کند؛ شهرداری، مالکان و مردم

شــهروند| آخرین بازمانده باغ های تهران، به 
پارک های عمومی تبدیل می شود تا از گزند تخریب 
و ساخت وساز درامان بماند. باغ های شمالی تهران، 
از سال های گذشته شاهدان توســعه در این شهر 
بوده اند و در یک دهه گذشته قربانی این روند شدند؛ 
بخش بزرگی از این باغ ها با وجود آلودگی هوا در این 
شهر، با روند توسعه بی رویه و صدور پروانه ساخت در 
یک دهه گذشته از بین رفته است. مسأله این باغ ها 
برای تهران از چنان اهمیتی برخوردار است که جدا از 
تمام طرح های مختلفی که به دنبال نجات آن بودند، 
دیروز در چهاردهمین جلسه شورای عالی شهرسازی 
و معماری ایران، وزیر راه حــرف آخر را درباره آن زد 
و گفت که بایــد ردیف بودجه ای بــرای حفظ آن 
اختصاص یابد و خبر داد که دبیرخانه شورای عالی 
شهرسازی و معماری ایران، لایحه تبدیل باغات کن 

به پارک عمومی را تدوین خواهد کرد.
درســت یک ســال پیش از این طرح تفصیلی 
محدوده کن برای حفظ و صیانت از باغات این منطقه 
به تصویب رســیده بود. در این طــرح نوع کاربری 
اراضی، بارگذاری جمعیتی و نحوه ساماندهی اراضی 
و تکالیف شهرداری و سایر سازمان ها در این منطقه 
مشخص شده بود. گفته شــده بود که براین اساس 
در چند  ســال آینده این منطقه به یکی از بهترین 
تفرجگاه های شهر تهران تبدیل شده و همه مالکان 
اراضی نیز ســود خواهند برد و شهرداری تهران هم 
ملزم به ایجاد زیرســاخت ها، شــبکه معابر، شبکه 
روشنایی و ســاماندهی نهرهای آب در این منطقه 

شد.
پیش از این، با پیشنهاد شورای شهر در  سال 93، 
مصوبه ای از سوی شورای عالی معماری و شهرسازی 
مصوب و ابلاغ شد؛ با این مضمون که محدوده اراضی 
باغات کن به صورت کامل حفظ شــود و برای این 
حفظ شدن مقرر شــد هیچ گونه تفکیک یا صدور 

پروانه ای در این منطقه صورت نگیرد.
ســال 94 هــم کمیســیون های ســلامت، 
محیط زیســت، خدمات شــهری و معمــاری و 
شهرسازی طرحی را برای صیانت از باغات منطقه 
کن به شورای شهر ارایه و پس از تصویب شهرداری 
تهران را به تملک اراضی کشــت اجبــاری و باغات 
کن و تبدیل آن به پارک عمومی ملزم و مصوبه را به 
شورای عالی معماری و شهرسازی پیشنهاد کردند. 
تا این که درنهایت دی ماه  ســال 9۵ طرح تفصیلی 
محدوده کن به منظور حفظ و صیانت از باغات این 

منطقه تصویب شد.
اگرچه طبق مطالعات کارشناسان دانشگاه تهران 
متوسط سرانه فضا در شهر تهران از 9متر به حدود 
۱۶مترمربع رسیده و این درحالی است که 38 هزار 
هکتار کمربند فضای ســبز احداث شــده است. 
دیروز عباس آخوندی، وزیر راه وشهرســازی ضمن 
رد مصوبه کمیسیون ماده ۵ شــهرداری ها گفت: 
»براساس تصمیم شورای عالی شهرسازی و معماری، 
باغات کن تهران به پارک عمومی تبدیل می شود، 
زیرا باغات کن، آخرین باقیمانده های فضاهای سبز 
پیرامون تهران است و صیانت از آن اهمیت ویژه ای 

دارد.«
او در چهاردهمین جلسه شورای عالی شهرسازی و 
معماری ایران در بررسی طرح ساماندهی و صیانت از 
باغات کن، تأکید کرد که صیانت از باغات کن آن قدر 
اهمیت دارد که باید ردیف بودجه ای برای حفظ آن 
اختصاص یابد و ما در سیستم اجرایی تلاش می کنیم 
تا اینکار محقق شود. آخوندی حفظ این باغ ها را به 
دلیل اهمیــت پایتخت، موضوعی ملی دانســت و 
گفت: »در این مورد برای پایتخت سیاست گذاری 
می کنیم.« وزیــر راه وارونگی هــوا و آلودگی بیش 
از حد هوای پایتخت شــاهدی بر اهمیت مســأله 
محیط زیست در شهر دانســت و اضافه کرد: »باید 
غیرقابل سکونت بودن شهر را به دلیل آلودگی بیش 
از حد هوا و همچنیــن حمل ونقل عمومی ناکافی 
مورد بازنگری قرار دهیم و به بهبود آن کمک کنیم.«

 شورای عالی
 با هرگونه بارگذاری مخالف است

وزیر راه وشهرسازی در ادامه در مورد بارگذاری های 
بیشتر در باغات شهر تهران و به ویژه باغات کن، تأکید 
کرد که شورای عالی با هرگونه بارگذاری اعم از سبک 
و سنگین مخالف اســت. او در توضیح این صحبت 
از تخلفات ســال های گذشته صحبت کرد: »بیش 
از سه دهه است که شــهرداری ها مسیر بی قانونی 
را طی کرده اند. علاوه بر این، در ۵ ســال گذشــته، 
بارگذاری های بیش از اندازه در منطقه یک تهران، آن 

منطقه را به مرحله بحرانی کشانده است.«
رئیس شورای عالی شهرســازی و معماری ایران 
ادامــه داد: »به همین دلیل نیز با اجــازه بارگذاری 
حتی انــدک در باغات کن که تنها باقیمانده فضای 
سبز تهران هستند، بشدت مخالفیم، زیرا این کار، 
قانونی کردن تخلف اســت و شــاهد آن وضعیتی 
هستیم که در نقاط مختلف پایتخت رخ داده است.«

وزیر راه وشهرسازی با انتقاد از بارگذاری های بیش 
از اندازه در مناطق مختلف تهران به منطقه یک اشاره 
کرد و گفت: »قرار بود در ۲0 سال آینده منطقه یک، 
جمعیتی 3۵0 هزار نفر داشــته باشد اما هم اکنون 
۶۵0 هزار نفر جمعیــت دارد و اینها همان تخلفات 
اندکی اســت که به مرور وضع شهر را بحرانی کرده 

است.«
عضو کابینه دولــت دوازدهم با بیان این گفته ها، 
مشهد را مثال زد که در پیرامون حرم مطهر امام رضا 
تخلفات بســیاری درخصوص ساخت وساز صورت 

گرفته اســت: »در پیرامون حرم مطهر امام رضا)ع( 
تنها در 3۵0 هکتار ۲00 پروانه ســاختمانی تخلف 
وجود دارد و با این واقعیت های تلخی که وجود دارد، 
به طور مشخص شورای عالی شهرســازی با اجازه 

تراکم بیشتر مخالف است.«
او بــا این توضیح گفــت که فهم مــا از باغداری 

مشارکتی، موضوعی که توسط 
مشــاور طرح ارایه شده است، 
ساخت وساز است و تجربه نیز آن 
را ثابت کرده و به همین دلیل با 

آن مخالف هستیم.
آخرین فرصت تنفس 

تهران 10میلیونی
وزیــر راه وشهرســازی کــه 
باغــات کــن را آخرین فرصت 
تنفس  تهران با جمعیتی حدود 
۱0 میلیون نفــر توصیف کرد، 
از پیشــنهادی دربــاره حفظ 
این باغات گفت: »در  ســال 93 
پیشنهاد دادیم تا از مدل قانون 
ملی شــدن جنگل ها استفاده 
کنیم و قانونی را برای باغات کن 
تدوین و برای تصویب به مجلس 
ببریم تا اراضی ای که قرار است 
براساس مصوبه شــورای عالی 

تبدیل به پارک عمومی شود، در مجلس تبدیل به 
قانون شود.«

او اما توضیح داد که نمی توان صیانت از باغات کن 
را تنها به طرح یک استان و یک محله محدود کرد، 

بلکه باید موضوع فوق به صورت ملی دنبال شود.
به گفته وزیر راه وشهرسازی درحال حاضر دولت به 
شهرداری تهران، سالیانه 4۵00 میلیارد تومان کمک 
می کند که می تواند در قبــال این کمک، صیانت 
از باغات کــن و تبدیل آن به پــارک عمومی را نیز 
مطالبه کند، درعین  حال می تواند کمک های خود 
را به شهرداری تهران، مشروط به ارتقای حمل ونقل 

عمومی و بهبود وضع محیط زیست ادامه دهد.
رئیس شورای عالی شهرســازی و معماری ایران 
گفت: »اشکال کار این اســت که دولت در ۱۲ سال 
دوران مســئولیت آقــای قالیباف بر شــهرداری 
تهران ۵0 هزار میلیارد تومان به شــهرداری تهران 
کمک کرد و به جای آن کــه آن کمک ها تبدیل به 
کیفیت بخشــیدن به حمل ونقل عمومی و بهبود 
محیط زیست پایتخت شود، تبدیل به پل صدر شد 

که مورد انتقاد ماست.«
او ادامه داد: »تهران به عنوان پایتخت ایران ارزش 
آن را دارد که در مورد اصلاح و ارتقای کیفیت زندگی 
در این کلانشهر، منابع اجرای آن را از ردیف بودجه 
عمومی اختصاص بدهیم و باید این نکته را مدنظر 
قرار دهیم که راه حل های درهای پشــتی در مورد 

آینده پایتخت تبدیل به فساد می شود.«
آخونــدی مغایرت اصولــی و اساســی مصوبه 
کمیسیون ماده ۵ را در مورد باغات کن با طرح های 
بالادستی اعلام کرد و گفت: »دبیرخانه شورای عالی 
شهرسازی و معماری ایران، لایحه تبدیل باغات کن 

به پارک عمومی را تدوین می کند.«
وزیر راه و شهرســازی گفت: »از شهرداری تهران 
خواسته بودیم تا براساس قانون در کمیسیون ماده 
۵ این موضوع را بررسی کند و برای آن طرح تفصیلی 
تهیه نماید که امروز طرح تفصیلی پیش بینی شده 
برای شــهر تهران که مربوط به  سال 9۵ و مدیریت 
پیشین شهرداری تهران است، به جلسه شورای عالی 

آمد و روی آن بحث شد.«
این طــور که آخوندی در جلســه توضیــح داد، 
شورای عالی شهرســازی و معماری ایران نسبت به 
عملکرد ۱0ساله شهرداری تهران بشدت معترض 
اســت؛ چراکه کمک هایی که در طــی یک دهه به 
شهرداری تهران انجام شــد، تبدیل به اتوبان هایی 
همچون صدر و غیره شــد که »نه تنها حمل ونقل 
عمومی و محیط زیســت را بهبود نبخشید و سبب 

ارتقای آنها نشد، بلکه تأثیر منفی نیز داشت.«
رئیس شورای عالی شهرســازی و معماری ایران 
با بیان این موارد گفت: »شورای عالی شهرسازی و 
معماری ایران آنچه را که کمیسیون ماده ۵ پیشنهاد 
داده بود، نسبت به طرح مصوب قبلی طرح جامع، 
مغایر دانســت و آن طرح را به طورکلی رد کرد و از 
شهرداری خواست تا موضوع را مجددا در کمیسیون 

ماده ۵ مطرح کند و طرح جدیدی ارایه دهد.«
به گفته وزیر راه وشهرســازی وقتی شهر تهران با 
گرفتاری هایی ازجمله حمل ونقل عمومی ناکافی و 

همچنین آلودگی بحرانی هوا مواجه است، دولت باید 
کمک هایی که به شهرداری تهران ارایه می دهد را 
جهت دار کند، بنابراین می تواند از شهرداری و شورای 
شهر تهران بخواهد که در مقابل کمک هایی که ارایه 

می دهد، اهداف مشخصی را به سرانجام برساند.
 به دنبال کوتاه کردن

 دست بسازوبفروش ها 
بودیم

محمد حقانی، عضو پیشین 
شورای شــهر تهران درباره این 
مصوبه به »شهروند« می گوید: 
»طرح ما ایــن بود کــه پهنه 
باغ های کــن از R به G تبدیل 
شود؛ چراکه پهنه R یعنی مجوز 
ساخت وساز و ایجاد دسترسی 
در باغ ها و درنهایت از بین بردن 
باغ های کــن. محوطه ای که ما 
دنبال راهی بــرای نگهداری آن 
بود، باغ های کــن در محدوده 
جنوبی بزرگراه همت و شــمال 
حکیم بود. این تکه از باغ ها بود 
که تأکید داشتیم پهنه آن عوض 
شود و بلافاصله کمیسیون ماده 
۵ معماری و شهرسازی طرحش 
را تأیید کرد. درحــال مطالعه 
طرح در کمیسیون سلامت محیط زیست و معاونت 
خدمات شهری و سازمان بوستان ها بودیم و دنبال 
راهکار می گشتیم که درنهایت عمر شورای چهارم 
کفاف نداد تا این که حالا دوباره بحث آن مطرح شده 

است.«
این باغ ها به گفته او، ۱۷0 هکتار بوده که بیشــتر 
از ۵0 هکتار آن از بین رفتــه و ۱۱0 هکتار آن بین 
اتوبان های همت و حکیم، مربوط به کشت اجباری 

بوده است. 
عضو شورای چهارم شــهر تهران ادامه می دهد: 

»این باغ ها آخرین باغ های شهر تهران هستند که به 
هم پیوسته اند و چون بین بزرگراه ها بودند، احتمال 
تخریب آنها می رفت. به  هرحال برای بسازوبفروش ها 
وسوسه انگیز است و همین مســأله در این سال ها 
باعث تخریب باغ ها شده بود اما خوشبختانه تا حدود 
زیادی از این آسیب جلوگیری شد و با این طرح باغ ها 

را »فریز« کردیم.«
به گفته حقانی، جالب این اســت که خود مردم 
علاقه مند به نگهداری این باغ ها هســتند و چون از 
گذشتگان به ارث رسیده است، می خواهند که این 
باغ ها برایشان حفظ شود، هرچند برای نگهداری آنها 

با مشکلاتی ازجمله کمبود آب مواجه هستند. 
بعد از ممنوعیت ساخت وســاز در باغ های کن، 
شورای شهر می خواست از ســوی صاحبان باغ و با 
اســتفاده از فرمول باغ مسکونی باغات کن را حفظ 
کند اما نشد. مهدی چمران، رئیس پیشین شورای 
شهر گفته بود؛ شــهردار تهران ۵00 میلیارد تومان 
برای تهاتر و تملک باغات کن درنظر گرفته اســت. 
اردیبهشت پارســال هم مجتبی عبداللهی معاون 
شهردار تهران خبر داده بود که باغات کن امسال با 

بودجه ۱۱۵ میلیارد تومانی خریداری خواهد شد.
در این باره حقانی می گوید: »درباره باغ هایی که در 
تملک مردم هست هم، مطرح شده بود تا شهرداری 
برای حفظ و نگهداری شــان به صاحبان آنها کمک 
کند، حتی تأکید کردیم که اگر کســی مایل است 
می تواند باغش را بفروشد و برای این کار ۵00 میلیارد 
تومــان بودجه کنار گذاشــته بودیم. فــروش این 
باغ ها به تمایل و نظر مردم بستگی دارد، می توانند 
خودشــان حفاظت کنند و شــهرداری کمکشان 
کنند و می توانند اگر حفاظت برایشان دشوار است، 

بفروشند.«
 او اینها را می گویــد و اضافه می کند: »به هر روی 
از نگاه من به عنوان یک مدیر شهری، بهتر است این 
باغ ها در تملک شهرداری باشد تا مردم آزادانه از آن 
استفاده کنند و دست سودجویان برای ساخت وساز 

و قطع درختان از آن دور بماند.«
عضو پیشین شورای شــهر درباره این که هدف از 
ایجاد تفرجگاه در باغ های کن چیســت، می گوید: 
»درجلســاتی که برای پیگیری راهکار نگهداری از 
باغ ها داشــتیم، از طرف گروه های مختلف حاضر، 
راهکارهایی ازجمله تبدیل بخش های بدون درخت 
باغ به سالن های عروسی و رستوران مطرح بود اما با 
این پیشنهادها به نتیجه نرسیدیم. ما به دنبال حفظ 

منافع مالکان، شهرداری، مردم و شهر بودیم.«
او با گفتن این موارد توصیــه می کند که در دوره 
پنجم شورا هم اعضا به دنبال راهکاری باید بود که 
همه را منتفع کند: »ایجاد شهرداری ها برای رضایت 
مردم است و اگر آنها چنین چیزی را نخواهند، نباید 
به انجام برسد. طرح هایی باید تهیه شود و به تصویب 
مراجع مربوطه برسد که هم شهرداری از آن راضی 

باشد، هم مالکان و هم مردم شهر.« 
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۱0- آلت ویولن نوازي- لغو کردن- کشور صنعا

۱۱- پوســته خارجي زمین- خواهش- راه یافتن 
به داخل چیزي 

۱۲- قوم ذبح شــده- سســتي و تنبلي- جایز و 
شایسته- غزال

۱3- شهر انار- جرقه آتش- تکرار حرفي 
۱4- نهاني- زیرانداز پشمین ـ  سال آذري

۱۵- زندان تاریک- قند تزریقي  
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دروامزبزتنسوتف1
شيدهدالقامنهر2
ملايلاودرودي3
نابابمميتسيد4
يسرمدماکالدو۵
هناروسسنششن۶
سابلاکتيزمکرش7
لمييشوموخاه8
طيخجيکپدنابير9
الجالليسکاو10
نزدگلدامپولک11
نوارادنيووين12
شروکنايکيردک13
يکلادناجنزيبا14
نيموبلايرادرهش1۵

وزیر راه و شهرسازی:
 دولت به شهرداری تهران، 
سالانه 4۵00 میلیارد تومان 
کمک می کند که می تواند 

در قبال این کمک، صیانت از 
باغات کن و تبدیل آن به پارک 

عمومی را هم مطالبه کند
 

 باغات کن، آخرین فرصت 
تنفس  تهران با جمعیتی حدود 
10 میلیون نفر است و نمی توانیم 

صیانت از آن را فقط به طرح 
یک محله محدود کنیم، بلکه 
باید موضوع را به صورت ملی 

دنبال کنیم
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